
افزايش قيم�ت دلار به بالاي 6 ه�زار تومان، 
ورزش کش�ور را هم تح�ت تأثير ق�رار داده  
به طوري ک�ه با نوس�ان قيم�ت ارز خيلي از 
باشگاه ها و فدراسيون ها در ماه هاي آينده با 
مشکلات چش�مگيري روبه رو خواهند شد، 
از نگراني درباره تمديد ق�رارداد با بازيکنان 
و مربي�ان خارج�ي ت�ا برگ�زاري   اردوه�اي 
خارج�ي و اعزام ها به مس�ابقات بين المللي. 
 چند روزي اس��ت که در کش��ور همه نگاه ها به 
تابلوي صرافي ه��اي چهارراه اس��تانبول تهران 
است، چش��م هايي که لحظه به لحظه بالا رفتن 
قيمت دلار را رصد مي کند، افزايشي که نه تنها 
اقتصاد کش��ور، بلکه خيلي از ورزش��ي ها را هم 
نگران کرده است. نگراني از نوسان قيمت ارز در 
بازار داخلي که مي تواند برنامه هاي باش��گاه ها و 
فدراسيون هاي مختلف را تحت تأثير قرار دهد و 

آن را دچار مشکل کند. 

    مصائب ارزي فوتبال
فوتبال با توجه به حضور مربيان، بازيکنان خارجي 
و اعزام هاي بين المللي متعدد در طول سال، يکي 
از رشته هايي است که به نظر مي رسد ضربه زيادي 
از بالا رفتن قيمت دلار مي خورد، به خصوص که 
در فوتبال ايران قرارداد خارجي ها به دلار بس��ته 
مي شود. نمونه بارز آن باشگاه استقلال است. در 
روزهايي که مسئولان آبي ها به دنبال چک و چانه 
زدن با وينفرد شفر مربي موفق شان براي امضاي 
قرارداد جديد هستند، افزايش قيمت دلار روندي 
صعودي پيدا کرده و در کمتر از چند روز 30 درصد 
افزايش يافته، رشد قيمتي که مديرعامل استقلال 
را نگران آينده نيمکت آبي پوش��ان کرده است. از 
يک طرف با توجه به نتايج فوق العاده مربي آلماني 
در استقلال کمتر کسي ترديدي براي ماندن شفر 
دارد، اما از آن س��و بالا رفتن لحظه اي قيمت ارز 
باعث شده تا روز به روز هزينه تمديد قرارداد با اين 

مربي آلماني بالاتر برود و بودجه س��نگين تري را 
نسبت به قبل از نوسان بازار ارز روي دوش باشگاه 

استقلال بيندازد. 
دستمزد درخواستي مرد آلماني استقلال براي 
فصل آينده از 650 تا 800 هزار دلار متغير بوده، 
اما به تازگ��ي رضا افتخاري مديرعامل باش��گاه 
اس��تقلال رقم 600 هزار دلار را براي دستمزد 
شفر عنوان کرده است، مبلغي که با دلار حداقل 6 
هزار توماني، 3 ميليارد و 600 ميليون تومان براي 
باشگاه استقلال آب مي خورد و اين در شرايطي 
اس��ت که اس��تقلالي ها در صورت عدم افزايش 
قيمت ارز مي توانستند زير 3 ميليارد با اين مربي 
براي ماندن به توافق برسند. شنيده ها حاکي از 
آن است که وقتي استقلالي ها مدعي شده اند که 
گراني بيش از حد دلار مانع بالا بردن دس��تمزد 
وينفرد شفر شده است، سرمربي آلماني استقلال 
عنوان کرده که او گناهي به خاطر گراني دلار در 

ايران ندارد و مربي حرفه اي است که بايد به اندازه 
کارکردش پول بگيرد. گفته مي شود شفر با توجه 
به کارنامه خوبش در اس��تقلال، پيش��نهادهاي 
خوبي از کش��ورهاي حاش��يه خليج فارس دارد 
و ش��ايد گراني دلار او را از تهران به آن س��مت 
بکشاند. البته اين موضوع به طور قطع فدراسيون 
فوتبال، باشگاه پرسپوليس و باشگاه تراکتور را هم 
با توجه به مربيان خارجي تحت قراردادشان دچار 

مشکل خواهد کرد. 
همچنين آينده حضور بازيکنان خارجي در ليگ 
ايران نيز ب��ا توجه به افزايش قيم��ت دلار مورد 
ترديد قرار گرفته است. در اين بين باز هم به نظر 
مي رسد باشگاه استقلال نس��بت به بقيه تيم ها 
بيشتر متضرر شود. ادامه حضور سرور جباروف 
و تيام، دو بازيکن خارجي استقلال که در فصل 
جاري جزو ستاره هاي تيم شفر بوده اند با توجه 
به نوسان بازار ارز براي مديران آبي سخت شده 
است. در همين زمينه قرارداد تيام که مبلغ آن بر 
پايه دلار بسته شده و مبلغ قرارداد يک و نيم ساله 
اين بازيکن چيزي بيش از 900 هزار دلار بوده، با 
توجه به رشد قيمت ارز، حضور اين بازيکن براي 
اس��تقلال تا به امروز نزديک به 6 ميليارد هزينه 

برداشته است. 
با اين حال برخي باش��گاه ها مانند سايپا نگران 
افزايش قيمت دلار نيستند به طوري که ديروز 
رضا دروي��ش، مديرعامل اين باش��گاه در مورد 
قيمت 6 ه��زار توماني دلار و ق��رارداد بازيکنان 
خارجي اين تيم ب��ه خبرگزاري ف��ارس گفت: 
»6 ه��زار تومان ش��د! به هر حال خوش��بختانه 
ما فقط نانگ و ي��ک مدافع خارج��ي داريم که 
افزايش قيمت دلار از اين بابت خيلي روي تيم ما 
تأثيرگذار نيست. يک سرمربي خوب ايراني داريم 
که خيلي از خارجي ها به دنبال جذبش هستند و 

او به ريال از ما پول مي گيرد.«
   تأثير منفي روي اعزام هاي خارجي

علاوه بر فوتبال، رشته هاي ديگر هم از ترکش هاي 
افزايش قيمت دلار در ام��ان نخواهند بود و اين 
مسئله در س��الي که بازي هاي آسيايي جاکارتا 
پي��ش روي ورزش کش��ورمان اس��ت، مي تواند 
تأثيرات منف��ي زي��ادي در روند آماده س��ازي 
ملي پوشان رش��ته هاي مختلف داش��ته باشد. 
در ش��رايطي که دلار از زي��ر 5 ه��زار تومان به 
بالاي 6 هزار تومان رس��يده، تيم هاي ورزشي و 
فدراس��يون ها براي برگزاري اردوهاي آمادگي 
در خارج از کشور و اعزام به مس��ابقات ورزشي 
با هزينه ه��اي زيادي رو به رو هس��تند. به علاوه 
هزينه و دستمزد مربيان خارجي را نيز بايد به اين 

موضوع اضافه کرد. 

تکليف مجمع به رسول براي بازگشت
كشتي باز هم منتظر خادم ماند

مجمع عمومي فدراسيون کشتي براي تعيين تکليف استعفاي رسول خادم 
عصر ديروز در حالي برگزار ش��د که وزارت ورزش با نمايندگي محمدرضا 
داورزني تصميم بر اين داشت که کار را تمام و تکليف سرپرستي فدراسيون 
را مشخص کند. با اين حال کشتي دوباره به خادم فرصت داد تا ثابت شود 
اعضاي مجمع و بزرگان اين رشته بر اين باورند که جز خادم کسي نمي تواند 

کشتي را جمع و جور کند.
اعضاي مجمع عمومي فدراسيون کشتي در ابتداي جلسه ديروز از نامه خود 
به مسعود سلطاني فر، وزير ورزش رونمايي کردند، نامه اي که در آن عنوان 
شده است: »ما اعضاي مجمع ضمن مخالفت دوباره با استعفاي خادم از او 
مي خواهيم به جهت احترام به رأي مجمع که اکثريت آراي آن را کس��ب 
نموده است، با نظر مردم و علاقه  مندان به کشتي در اسرع وقت به محل کار 
خود بازگردد و در کنار کشتي حضور داشته باشد. اين موضوع تکليف مجمع 
به عنوان مهم ترين رکن تصميم گيري ورزش ملي کشور به آقاي خادم است. 

قطعاً با شناختي که از خادم داريم، او همچنان در کنار کشتي خواهد بود.«
   تکليف را روشن مي کنيم

به رغم اعلام موضع مجمع و قرائت نامه، اما داورزني مسير جلسه را به سمت 
ديگري سوق داد. معاون ورزش قهرماني وزير ورزش که به قول خودش آمده 
بود تا تکليف کشتي را روشن کند، گفت: »امروز بايد تعيين تکليف کنيم تا 
انتظارات مردم که همانا آرامش در اين رشته است، محقق شود. علاقه مند 
بوديم که رسول خادم به عنوان رئيس فدراسيون کشتي به کار خود ادامه 
دهد، ولي به هر حال اتفاقاتي رخ داد که وضعيت کشتي را بلاتکليف کرد 
و ادامه آن به هيچ وجه به صلاح کش��تي و ورزش ايران نيست. خادم واقعاً 
براي ما عزيز اس��ت، اما ورزش کش��ور و رويدادهاي بزرگ مهم پيش رو و 
حساسيت مردم روي نتايج ورزشي موضوعي نيست که به ما اجازه بدهد 
کشتي بلاتکليف بماند. ما منتظر بوديم تا خادم به محل مسئوليت خود 
برگردد، ولي عدم حضور او، وزارت و مجمع را در شرايطي قرار مي دهد که 
بايد هرچه سريع تر ورزش اول کشور را با تعيين سرپرست از اين وضعيت 

خارج کنيم.«
  رئيس برمی گردد

 پس از حرف هاي داورزني و در حالي که انتظار مي رفت مجمع براي تعيين 
سرپرست به کار خود ادامه دهد، اما اعضا دوباره بر مواضع قبلي خود اصرار 
کردند و در نهايت اعلام شد که اگر رس��ول خادم تا روز يک شنبه هفته 
آينده 26 فروردين ماه به فدراسيون بازنگشت، سرپرست مشخص شود، 
تصميمي که داورزني هم با آن موافقت و حتي اعلام کرد که شخصاً با خادم 
در خصوص آن صحبت مي کند. با توج��ه به گمانه زني ها و صحبت هاي 
اکثر اعضاي مجمع اين اميدواري وجود دارد که رسول خادم طي روزهاي 
آينده به فدراسيون برگردد و دوباره سکان هدايت ورزش اول کشور را به 
دست بگيرد. صحبت هاي حميد بني تميم، نايب رئيس فدراسيون پس از 
پايان جلسه ديروز مهر تأييدي بر اين ادعاست. بني تميم با حضور در جمع 
خبرنگاراني که از ابتداي جلسه اجازه حضور در آن را نداشتند، گفت: »طبق 
تصميم اعضا، خادم مکلف است به فدراسيون بازگردد و اميدوارم اين اتفاق 
بيفتد. قرار شد تعدادي از اعضاي نزد او بروند تا او را به فدراسيون بازگردانند. 
البته بايد اذعان کنم که در اين مدت نيز به رغم اينکه خادم در فدراسيون 

حضور نداشته، اما تمام کارها طبق برنامه هاي قبلي پيش رفته است.«
بني تميم با رد تعيين زمان خاص براي بازگشت خادم ادامه داد: »اساسنامه 
فدراسيون ها به خوبي تکليف را مشخص کرده است. در صورت نبود رئيس تا 
سه ماه نايب رئيس مي تواند امور فدراسيون را به دست بگيرد، اميدوارم کار به 

آنجا نکشد و خادم در کمتر از يک هفته آينده به کار بازگردد.«
وي با اش��اره به حماي��ت وزارت ورزش براي ماندن خادم در فدراس��يون 
گفت: »انصافاً مسئولان کميته ملي المپيک، وزارت ورزش و هيئت رئيسه 
پيگيري هاي بسيار خوبي داشتند و جا دارد از آنها تشکر کنم. وزارت ورزش 
نيز تعهدات مالي خود را انجام داده و تنها مقداري از تعهدات کميته ملي 
المپيک باقي مانده است.« ابراهيم جوادي، عضو شوراي فني فدراسيون 
کشتي نيز در پايان مجمع ديروز با ابراز اميدواري نسبت به بازگشت رسول 
خادم گفت: »داورزني به ما اعلام کرد که ش��خصاً با رس��ول خادم تماس 
مي گيرد و او را متقاعد به بازگش��ت مي کند. به اميد خدا اين اتفاق خواهد 
افتاد.«  جوادي با اش��اره به اينکه امور فدراس��يون و تيم هاي ملي زمين 
نمي ماند، ادامه داد: »هيچ فرصتي از دست نمي رود. برنامه هاي تيم هاي ملي 
انجام مي شود و امور فدراسيون هم توسط نايب رئيس و با هماهنگي هاي از 

پيش انجام شده با خادم پيش مي رود.«

 خادم روي جامعه كشتي را زمين نيندازد
 خروجي دومين مجمع فوق العاده فدراسيون کشتي پس از استعفاي 
رسول خادم نشان از تأکيد جامعه کشتي به بازگشت وي دارد. کارنامه 
خادم در سال هايي که از حضورش در فدراسيون مي گذرد، اهالي کشتي 
را به اين نتيجه رسانده که مديري بهتر از او نمي توانند براي ادامه روند 
صعودي ورزش اول کشور پيدا کنند. با اين حال خادم همچنان سکوت 
کرده و راضي به بازگشت نشده است. اگرچه ديروز پيش از آغاز مجمع 
برخي خبرگزاري ها از بازگشت خادم پس از رايزني ها خبر دادند، اما به 
نظر مي رس��د او همچنان براي آمدن يا نيامدن دودل است و راضي به 
انصراف از استعفايي که زيرش را امضا کرده، نشده است. اين در حالي 
اس��ت که در دو ماه اخير و پس از اس��تعفاي خادم به دليل اختلاف با 
وزارت ورزش گذشته، بخش زيادي از بزرگان کشتي از امامعلي حبيبي 
گرفته تا ملي پوش��ان و پيشکسوتان از وي خواس��ته اند که بازگردد و 
دوباره پش��ت ميز مديريت فدراسيون بنش��يند. حال با تأکيد دوباره 
مجمع فدراسيون کشتي که ديروز هم حاضر به انتخاب سرپرست براي 
فدراسيون و قبول استعفاي رئيس مستعفي نشد، به نظر مي رسد رسول 
خادم بايد نسبت به اصرار و درخواست جامعه کشتي با تأمل بيشتري 
تصميم بگيرد. اينکه او همچنان بر استعفايش پافشاري کند و حاضر 
به بازگشت نشود به نوعي بي احترامي به تمام موسپيدان و قهرماناني 
است که براي بازگشتش پا پيش گذاشته اند. اگرچه دغدغه هاي خادم 
با توجه به اختلافاتي که با وزارت ورزش دارد قابل احترام است، اما اين 
مس��ئله نبايد او را که عملکردش رضايت مجموعه کشتي را به همراه 
داشته، دلسرد کند. علاوه بر اين وزارت ورزش هم بايد نسبت به موضعي 
که به فدراسيون کشتي دارد، تجديدنظر و در مسيري حرکت کند که 
آينده کش��تي را تضمين مي کند. وزارت بايد با درک شرايط کشتي و 
حمايت هايي که از خادم با توجه به کارنامه اش در فدراسيون مي شود، 
بدون توجه به اختلافاتي که در هر سيس��تم مديريتي مي تواند وجود 
داشته باشد، اين مسائل را دستمايه اي براي دلسرد کردن مديران موفق 
ورزش قرار ندهد، اتفاقي که نمونه اش در کشتي، اين رشته ورزشي را 

نزديک به دو ماه است که بلاتکليف گذاشته است. 

برنامه هم  برای آسيایی هم پاراآسيایی
 دارنده مدال طلاي مسابقات پارالمپيک ريو 
براي حضور همزمان در بازي هاي آسيايي 
و پاراآسيايي آماده مي شود. زهرا نعمتي که 
سال 2012 توانست علاوه بر پارالمپيک، 
سهميه المپيک را هم بگيرد، در سال جاري 
نيز به دنبال تکرار اين تجربه، البته اين بار در 
بازي هاي آسيايي است. نعمتي ديروز در خصوص تمريناتش براي 
حضور در بازي هاي پاراآسيايي اندونزي به خبرگزاري تسنيم گفت: 
»رکوردهاي خوبي در تمرينات ثبت کرده ام و اميدوارم بتوانم بهترين 
نتيجه را در بازي هاي پاراآسيايي کسب کنم. اگر فدراسيون تيراندازي 
با کمان و جانبازان و معلولان به توافق برسند و از طرفي تکليف رياست 
فدراسيون تيراندازي با کمان هم مشخص شود و شرايط فراهم باشد، 

هم در بازي هاي آسيايي و هم پاراآسيايي حاضر مي شوم.«

بي احترامي به ورزش بانوان
 بي احترامي به ورزش ایران 

اتفاق تلخي که براي تيم بسکتبال بانوان نفت آبادان رخ داد، شأن ورزش 
ايران و حتي شأن زن ايراني را زير سؤال برد. دختران بسکتباليست با 
هزار و يک اميد جواز حضور در رقابت هاي غرب آسيا را به دست آوردند 
و گمان مي کردند مدي��ران وزارتخانه از آنها ني��ز همچون تيم مردان 
حمايت مي کنند، بي خب��ر از اينکه صدور برخ��ي مجوزها در آخرين 
لحظه به مشکل مي خورد؛ مشکلي که دامن تيم دختران نفت را گرفت 
و بس��کتبال بانوان را مضحکه خاص و عام کرد. بايد ديد کدام مدير يا 
مديران مسبب اين شدند که تمام اعضاي تيم نفت ساعت ها در فرودگاه 
منتظر بمانند و در حالي که کارت پرواز دريافت کرده بودند با نااميدي 
هرچه تمام به خانه هايشان بازگردند. گويا مسئولان يادشان رفته که 
براي گرفتن مجوز حضور بانوان مس��لمان در ميادين بين المللي چه 

پروسه سختي پشت سر گذاشته شد! 
 باور اينکه ورزش بانوان رشد چشمگيري داشته و اين قشر سختکوش 
و زحمتکش با کمترين امکانات بهترين نتايج را مي گيرند، هنوز براي 
بسياري قابل هضم و باور نيس��ت تا جايي که با سوءمديريت، کاهش 
امکانات و حت��ي بي احترامي به آنها س��عي در متوقف ک��ردن بانوان 
دارند. غافل از اينکه زنان اي��ن مرز و بوم با تکيه بر باورها و با تلاش��ي 
خستگي ناپذير قله هاي افتخار را مي پيمايند و از اعتبار ورزش کشورمان 
دفاع مي کنند، آن زمان است که همه مديراني که کوچک ترين اعتقادي 

به ورزش بانوان ندارند خود را عامل موفقيت معرفي مي کنند. 
درست است که در نهايت با فشار رس��انه ها و فضاي مجازي اين تيم به 
رقابت هاي غرب آسيا اعزام شد، اما آب ريخته جمع شدني نيست. چطور 
مي توان انگيزه از دس��ت رفته را به تيم دختران بازگرداند تا آنها بتوانند 
عملکرد واقعي خ��ود را در اين بازي ها به نماي��ش بگذارند، ضمن اينکه 
رفتار مديران نفت به منزله تحقير اين تيم و همچنين ورزش بانوان تلقي 
مي شود و مهر تأييد ديگري بر بي تفاوتي آقايان به ورزش بانوان است! از 
همه بدتر اينکه متأسفانه اينگونه رفتارها تنها به بسکتبال ختم نمي شود و 
ساير رشته ها نيز از تبعيض هاي جنسيتي در امان نخواهند بود. گزارشگر 
صداوسيما وقتي از دختران نوجوان فوتبال در خصوص لباس هايشان سؤال 
مي کند، پاسخ هاي آنها تعجب آور و ناراحت کننده است: »لباس هايمان را 

پس از هر بازي مي گيرند و به بازيکني ديگر مي دهند!«
متأسفانه در فوتبالي که گردش مالي اش ميلياردها تومان است و هيچ 
بحران اقتصادي بر آن تأثير نمي گذارد، يک دست لباس فوتبال براي 
دختران فعال در اين رشته پيدا نمي شود که به آنها بدهند و از آنها پس 
نگيرند. با هر تفکري که به اين قضيه بنگريم باز هم پذيرفتني نيست 
که فدراسيون فوتبال توانايي خريد لباس براي تيم هاي بانوان را نداشته 
باشد. فدراسيوني که براي خريد لباس تيم هاي مردان با برندهاي بنجل 
خارجي مذاکره مي کند و قرارداد مي بندد، قطع��اً توانايي تهيه لباس 
دختران را نيز دارد، اما مشکل اصلي اينجاست که ورزش زنان اهميتي 
براي آنها ندارد و شايد به همين خاطر اس��ت که از خرج کردن همان 

بودجه اندک نيز صرف نظر مي کنند. 
بخواهيم يا نخواهيم، خوشحال باشيم يا ناراحت، بايد پذيرفت که ورزش 
زنان پابه پاي مردان پيش مي رود و در رشته هاي مختلف مي درخشد. 
نگاه جامعه نسبت به اين بحث مهم تغيير کرده و انتظارات هم از آنها 
بالا رفته اس��ت. با وجود اين، تفکر مديران بالادست بدون تغيير باقي 
مانده و به رغم شعارهايي که سر مي دهند، اما قدمي در جهت کمک به 
بانوان برداشته نمي شود. به عنوان مثال رقابت هاي غرب آسيا بهترين 
فرصت براي بسکتبال زنان ايران بود که در نخستين حضور بين المللي 
با پوشش اسلامي با دو نماينده قدرت نمايي کند، ولي يک تيم دولتي 
به خاطر سياس��ت هاي عجيب پاي پرواز از س��فر باز مي ماند. همين 
رفتارهاست که نااميدي را به ورزش بانوان و حتي جامعه تزريق مي کند. 
به نظر مي رسد فعالان ورزش بانوان بايد مبارزه با تبعيض، سوءمديريت 
و بي مهري ها را جزي��ي از برنامه هاي روزمره خود ق��رار دهند و در هر 
لحظه خود را براي تحمل شرايط سخت آماده نگه دارند. اين در حالي 
است که حمايت و فراهم کردن امکانات ابتدايي ورزش از جمله وظايف 
مديران اين عرصه اس��ت، وظايفي که در قبال زنان ناديده گرفته و به 

دست فراموشي سپرده مي شوند. 

اضافه شدن ستاره ها به اردوي تيم ملي واليبال
تمرينات تيم ملي واليبال ايران از امروز با ورود ش��ش بازيکن وارد فاز 
جديدي مي شود. تمرين تيم ملي واليبال ايران که از روز سه شنبه 14 
فروردين ماه با حضور 29 بازيکن در دو گروه »الف« و »ب« در س��الن 
فدراسيون واليبال آغاز شده بود، از صبح امروز با ورود شش بازيکني که 
در مرحله نهايي ليگ برتر در ترکيب ثابت تيم هاي شرکت کننده بودند، 
وارد فاز جديدي مي شود. سعيد معروف، سيدمحمد موسوي، مجتبي 
ميرزاجانپور، فرهاد قائمي، رضا قرا و مهدي مرندي بازيکناني هستند 

که به اردو ملحق مي شوند. 

كتاب شعر مدافع پرسپوليس منتشر مي شود
شايان مصلح، مدافع شمالی پرسپوليس  از آن دست فوتباليست هايی 
اس��ت که فوتبال ايران کم دارد، بازيکنی که فعاليت های بيرون زمين 
فوتبالش با خيلی از فوتبالی ها فرق می کند. مدافع تيم پرس��پوليس 
که هم مداحی می کند و هم ش��عر می گويد حالا قرار است  همزمان با 
نمايشگاه بين المللي کتاب در تهران اولين کتاب شعر خود را رونمايي 
کند. مصلح که پيش از اين اشعار مختلفي از او منتشر شده بود، قصد 
دارد ب��ه زودي اولين کتاب خ��ود را وارد بازار نش��ر و تأليف کند. اين 
کتاب با عنوان »پ��رواز 69« همزمان با نمايش��گاه بين المللي تهران 
رونمايي خواهد شد تا مدافع تيم پرس��پوليس اولين کتاب شعر خود 

را منتشر کند. 
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ميلياردی برای فوتبال ، صفر برای وزنه برداری
 قهرمان المپيک کشورمان از بي توجهي 
به رشته هاي منهاي فوتبالي گلايه دارد و 
معتقد است که باشگاه ها نگاه تبعيض آميزي 
بين فوتبال و ديگر رشته ها دارند. سهراب 
مرادي که که در ليگ وزنه برداري با باشگاه 
ذوب آهن قرارداد دارد، بعد از دو سال هنوز 
70 درصد قراردادش را دريافت نکرده، مس��ئله اي که انتقاد شديد 
دارنده طلاي المپيک و جهان را به همراه داشته است. مرادي ديروز 
به خبرگزاري ايسنا گفت: »مي توانند براي فوتبال هزينه ميلياردي 
کنند، اما 200 – 300 ميليون پول وزنه برداران را ندارند که بدهند. 
زماني انتظار داشتيم ذوب آهن از وزنه برداري حمايت کند، اما الان 
فقط انتظار داريم مبلغ قرارداد ما را به صورت کامل پرداخت کنند. ما 

هم براي خودمان زندگي داريم، الان بايد چکار کنيم؟«

فریدون حسن

شيوا نوروزي

پسر كو ندارد نشان از پدر! 
گل قيچي برگ��ردان کريس رونال��دو به يوونتوس با گذش��ت يک هفته 
همچنان سوژه رسانه هاي ايراني و خارجي اس��ت، اما حالا بايد بيش از 
کريستيانو رونالدو به جونيور رونالدو توجه کرد. پسر اعجوبه رئال به تبعيت 
از پدر و براي اينکه نشان دهد در آينده جا پاي او خواهد گذاشت، حرکتي 
شبيه به حرکت پدرش را در سانتياگوبرنابئو به نمايش گذاشت. در جريان 
دربي مادريد و پيش از آنکه جدال رئال و اتلتيکو آغاز ش��ود، جونيور به 
زمين رفت و با يک برگردان توپ را به تور دروازه چسباند، حرکتي که با 
تشويق هاي بي امان هواداران کهکشاني ها همراه شد. با اين روند به زودي 

بايد منتظر هنرنمايي هاي جونيور رونالدو نيز در فوتبال جهان باشيم. 

مصيبت  مربيان دلاری 
تأثير منفي افزايش قيمت ارز بر ادامه فعاليت مربيان و بازيکنان خارجي    

با قدرت برمي گردم
 عليرضا کريمي، پهلوان کشتي کشورمان 
مي گويد با ادامه تمريناتش با قدرت پس از 
پايان محروميتش به تشک کشتي برمي گردد. 
کريمي که پاييز گذشته در حمايت از مردم 
مظلوم  فلسطين  با کشتي گير نماينده رژيم 
صهيونيستي روبه رو نشد، اين روزها در حال 
گذراندن شش ماه محروميت از سوي اتحاديه جهاني کشتي است. او 
ديروز در گفت وگويي با خبرگزاري مهر گفت: »بعد از محروميت سعي 
کردند من را به حاشيه ببرند، ولي مش��اوره مربيان باعث شد به آينده 
اميدوار باشم. تمرينات خود را به صورت اختصاصي انجام مي دهم تا براي 
مسابقات انتخابي تيم ملي آمادگي کامل داشته باشم. انگيره بالايي براي 
مسابقات انتخابي تيم ملي دارم، به آينده اميدوارم و تا پايان محروميتم 

صبر مي کنم و با قدرت به تشک کشتي بازمي گردم.«

سعيد احمديان
    گزارش

نفت آبادان در رقابت هاي غرب آسيا به ميدان مي رود

اعزام دختران بسکتباليست با اعمال شاقه!
ليورپول  شمشير دولبه من سيتي

كار دشوار جالوروسي مقابل بارسلونا
منچسترس��يتي و آ.اس رم براي گرفتن انتقام 
شکست از ليورپول و بارسلونا و همچنين بقا در 
ليگ قهرمانان به ميدان مي روند. مرحله برگشت 
يک چهارم نهايي ليگ قهرمانان اروپا امشب با دو 
ديدار حساس آغاز مي شود و دو برنده بازي رفت 
حالا مهمان تيم هاي زخم خورده  ای هستند که 
ديگر چيزي براي از دست دادن ندارند. آبي هاي 
منچستر با بدترين ش��رايط ممکن در خانه از 
ليورپول پذيرايي می کنند؛ پس از شکس��ت 3 
بر صفر مقابل اين تيم هواداران من سيتي انتظار 
داشتند پپ گوارديولا در دربي جبران کند، اما 
دربي منچستر نيز به سود شياطين سرخ تمام 
ش��د تا ضمن به تعويق افتادن جشن قهرماني، 
دومين شکست متوالي شان را هم تجربه کنند. 

رويارويي با بندرنشينان براي سيتي و پپ 
حکم شمش��ير دولبه را دارد. پيروزي 
امش��ب و صعود به نيمه نهاي��ي اروپا 
شرايط را به حالت عادي برمي گرداند، 
اما شکس��ت دوباره مقابل تيم يورگن 

کلوپ آژير قرمز را در اين تيم به 
صدا درمي آورد. در آستانه 

بازي با ليورپول سرمربي 
منچسترس��يتي ب��ه 
اشتباهاتش اعتراف 
کرده اس��ت: »شايد 
مقصر من هس��تم. 
بايد به اي��ن موضوع 

فک��ر کن��م، ول��ي به 
نظرم وقتي توپ و ميدان 

در اختيار ش��ما باشد مي توانيد 
موقعيت  هاي زيادي ايجاد کنيد. 
ما گل هاي کمي مي خوريم، اما 
وقتي حريف با چهار حمله، سه 
گل مي زن��د، متوقف کردنش 

ناممکن است. هيچ تيمي نمي تواند جلوي چنين 
حملاتي را بگيرد.«

ليورپول با اينکه در ليگ جزي��ره مقابل اورتون 
متوقف شده، اما همچنان ش��انس زيادي براي 
صع��ود ب��ه نيمه نهايي لي��گ قهرمان��ان دارد. 
جالوروسي نيز اين بار بايد در استاديوم المپيک به 
مصاف بارسلونا برود، ديداري که بيش از همه براي 
رمي ها حساس��يت زيادي دارد. آ.اس رم با قرعه 
سختي مواجه شده و براي صعود به جمع چهار 
تيم برتر اروپا مجبور است از سد بارسا بگذرد. با 
وجود اين، شکس��ت 4 بر يک بازي رفت کار اين 
تيم را دش��وار کرده تا جايي که دي فرانچس��کو 
اميد زيادي به جبران باخت هفته گذشته ندارد. 
رمي ها در سري آ هم به فيورنتينا باخته اند تا از 
نظر روحي وضعيت خوبي نداشته باشند. 
سرمربي رم به شاگردانش گوشزد کرده 
اشتباهات ديدار رفت را تکرار نکنند: 
»اشتباهات فردي متعددي داشتيم. 
ما از لحاظ ذهني در حال پيش��رفت 
هستيم، ولي نتايج به دست آمده 
نش��ان مي دهد که هنوز 
جاي کار زيادي داريم. 
هنوز اميدهايي براي 
ما هست و چيزي را 
به اتفاق��ات واگذار 
نمي کني��م. بايد از 
خ��ود جنگندگي 
نشان دهيم، حتي 
اگر بدانيم با شکست 
4 بر يکي که در ديدار 
رف��ت در مقاب��ل تيم 
بارسلونا متحمل شديم، 
رسيدن به مرحله بعد کار 

دشواري است.«

اشرف رامين
    خبر  

مشکل تيم بسکتبال بانوان نفت آبادان براي حضور 
در رقابت هاي باشگاه هاي غرب آسيا در اردن حل 
شد، اما فشارهاي روحي – رواني قطعاً روي عملکرد 
اين تيم تأثيري منفي خواهد داشت. اين رقابت ها 
فردا در بخش بانوان به ميزباني اردن آغاز مي شود 
و دو تيم نفت آبادان و کوشاسپهر سبلان نماينده 
کشورمان هستند. بانوان بسکتباليست تيم نفت 
در شرايطي يک شنبه شب به فرودگاه امام رفته و 
کارت پرواز هم دريافت کرده بودند که با مخالفت 
مديران وزارت نفت و پس از معطلي 12 ساعته از 
پرواز بازماندند. سردرگمي اعضاي تيم و مديران 
باشگاه و بي تفاوتي مديران وزارت نشين کار را به 
جايي رساند که خبر کناره گيري نفت آبادان از اين 
رقابت ها و اعمال جريمه سنگين 75 هزار دلاري 

از سوي کنفدراسيون 
بسکتبال غرب آسيا 
نيز به گوش رسيد. با 
اين حال پيگيري هاي 
فدراسيون و مسئولان 
باش��گاه نتيجه داد و 
دخت��ران آين��ده دار 
بسکتبال ايران به محل 
برگزاري باشگاه هاي 
غرب آسيا اعزام شدند. 

نکته جالب اينکه طبق برنام��ه قرار بود رقابت ها 
امروز آغاز شود، اما در نهايت با رايزني فدراسيون 
بسکتبال زمان ش��روع بازي ها يک روز به تعويق 
افتاد. رامي��ن طباطبايي، رئيس فدراس��يون در 
گفت وگو با ايسنا با انتقاد از اتفاق رخ داده، اظهار 
داشت: »ما با وزير، معاون وزير و هر مسئولي که فکر 
مي کرديم صحبت کردن با او مؤثر است، مذاکره 
کرديم تا شرايط اعزام دختران به اردن مهيا شود. 
خودمان هم نمي دانيم دقيقاً وقتي همه چيز از يک 
ماه قبل مشخص بوده، کارهاي ويزا انجام و بليت 

تهيه شده و اينکه همه مي دانستند که نفت آبادان 
قرار است به اردن برود، دليل اين اتفاق چه بود که 
دختران را نزديک پرواز به خانه برگرداندند، اين 
اتفاق بسيار عجيب بود. واقعاً براي خود ما هم جاي 
س��ؤال دارد. ما در دوران ورزشي مان به فرودگاه 
رفته ايم و برگشته ايم، اما تاکنون نديده بوديم که 
تيم را از در هواپيما برگردانند! اين مسابقات اولين 
تورنمنت بين المللي بسکتبال ايران است و قطعاً 
براي بسکتبال و نفت آبادان خوب خواهد بود.« 
گرفتن جواز حضور بانوان بسکتباليست با حجاب 
اسلامي در ميادين بين المللي اتفاق بزرگي بود که 
پس از تلاش هاي بسيار به ثمر نشست. با اينکه 
انتظار مي رفت حمايت هاي بيشتري از بسکتبال 
بانوان انجام ش��ود، اما اينگونه رفتارها اميدها را 

کمرنگ تر از گذشته کرد. احمد پارو، مدير باشگاه 
پالايش نفت آبادان نيز خبر اعزام دختران را تأييد 
کرد: »به هر ح��ال ما زيرمجموع��ه وزارت نفت 
هس��تيم و با توجه به اينکه اين سفر برون مرزي   
بود بايد مجوز وزارت نفت را براي تيم مي گرفتيم. 
با توجه به تعطيلات و طولاني شدن پروسه، اين 
مجوز از ش��وراي ورزش وزارت نفت گرفته نشد 
و اين مش��کلات به وجود آمد.« بر اساس برنامه 
کوشاسپهر با الرياضي لبنان و نفت با هومنتمن 

لبنان مصاف مي دهند. 
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